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Bilag 1.: Formandens skriftlige beretning
Nærværende beretning om året der gik, burde måske i år rettelig hedde ”bestyrelsens beretning”, da 
formanden af personlige grunde har valgt at lade bestyrelsen udarbejde og fremlægge beretningen.

Men vi holder på formen og lader det fortsat hedde formandens beretning – og håber så at Ove vil 
nikke til det meste.

Klubbens dagligdag 
Sæsonen 2015-2016 har været en god sæson for klubben, hvor det der først springer i øjnene er den 
pragtfulde gruppe juniorer, som stabilt har spillet gennem hele sæsonen. At vi samtidig har fået 
tilgang af et par voksne og samlet set i dag ligger stabilt over 30 medlemmer er rigtig dejligt, men  
igen at have fået en god og aktiv gruppe unge talenter i klubben, giver ekstra grund til at se lyst på 
fremtiden.

Formen, hvor vi bruger 1 time på undervisning og juniorerne herefter spiller med sammen med de 
voksne på reduceret tid og dermed også bliver en del af det almindelige klubliv, har været rigtig 
velfungerende, Ove har trukket det store læs med undervisningen, men der er mange, der har været 
inde over gennem året og give en hånd med i arbejdet. En stor tak til jer alle ! 

At nævne alle, der har bidraget, giver ikke mening, men  en særlig tak går til Willy. At se en af 
klubbens ældste give sin viden og erfaring videre til de yngste er en helt særlig oplevelse, som viser 
lidt om, hvad skak kan på tværs af generationer.

Et par medlemmer har gennem året været ramt af sygdom, og har derfor måttet trække sig fra 
klubturneringen. Vi håber på god bedring, så alle er klar igen til den nye sæson.

Årets torskespisning blev afholdt med et rigtig fint fremmøde. Som altid masser af fisk, snak og 
lynskak. Torskepokalen røg som sidste år til Sjælland til Bo Garner, som dog i år måtte slippe lidt 
flere points til de lokale.

Og det, der jo bare er......
Somme tider glemmer vi de ting, der bare fungerer, så lad os lige i dag minde hinanden om, at 
fundamentet for den aktive klub, vi har, er at rigtig mange giver en hånd.. Kaffen laves, stole flyttes,
brætter, brikker og ure kommer frem og på plads igen og en af ”nøglebærerne ” er der, uanset hvor 
længe, vi spiller.

Sidste år drøftede vi hjemmesiden på generalforsamlingen, det har bestyrelsen også gjort gennem 
året, og det er besluttet at arbejde videre med at udvikle den, men arbejdet med at vedligeholde 
gennem året har John fortsat taget på sig. Tak for det !

Og ellers er vi nok mange, der med fornøjelse har læst Oves løbende nyhedsbreve. Godt initiativ og 
en dejligt, hurtig måde at sikre kommunikationen på.

Initiativpræmie
Indsatsen gennem året er ikke gået ubemærket hen uden for klubben. Også Fyns Skak Union har 
set, at der er sket noget lidt særligt i Faaborg Skakklub, hvilket betød, at vipå Dans Skak Unions 
delegeretmøde i påsken blev tildelt årets initiativpræmie. En dejlig anerkendelse.



Holdturneringen
Igen i år har vi haft 2 hold med i den fynske holdturnering. Førsteholdet var tilbage i Fynsserien og 
målet var at sikre overlevelse i rækken. Det lykkedes med en sjette plads, og vi var reelt sikre før 
sidste runde, så en godkendt sæson, men også et resultat, vi skal prøve at forbedre i den kommende 
sæson.

Andetholdet  har igen i år spillet i serie 2 og sluttede som nr. 7 af 10 hold. En lidt underlig turnering
med dels en række gode, tætte kampe, hvor vi godt kunne have fået lidt flere points i et par runder 
og 2 runder, hvor modstanden ikke kunne stille hold.

Årets topscorer i holdkampene blev Mikael Rask med 5½ af 6p.

Mon ikke, vi næste år kan stille med 3 hold ?

Pokalturneringen
Også her havde vi 2 hold med, som begge måtte forlade turneringen efter anden runde. Andetholdet 
efter et nederlag til ”Sørensen klanen”, mens mødet med Nr. Åby førstehold blev endestationen for 
førsteholdet.

Interne turneringer

Sommerturneringen 2015
Blev afviklet med 16 deltagere, her i blandt både ”udenbys”, samt Jørn Lorenzen, Dennis og Knud, 
som alle havde fået tiden og lysten til skak tilbage. Turnering blev afviklet i 2 grupper, hvor Ove 
ugæstfrit satte sig på førstepladsen foran Kurt Hollesen fra Svendborg, mens gruppe 2 blev vundet 
af  trio beståënde af Knud Matras, Thomas Johansen og Hugo Schrøder.

Klubturnering 
Vi har i år afviklet klubturnering i 2 halvdele for at give mulighed for at nye spillere kan træde ind.

Efterårets turnering blev afviklet i 4 grupper a 6 deltagere og forårets turnering i 3 grupper med i alt
22 tilmeldte. Gruppe 3 blev af forskellige årsager reduceret til 7 spillere.

Resultater.

Efterår Forår

Grp. 1: 
1. Mikael Rask   
2. Bent Warncke 

3½
2½

Grp. 1: 
          1-2 Bent Warncke 
          1-2 Mikael Rask   

3½
3½

Grp 2:
1. Kirsten Lund 
2. Ole Hald       

3½
2½

Grp 2:
1. Svend Åge Hansen 
2. Dennis Vejlstrup     

5
4

Grp. 3:
1. Knud Matras    
2. Henriette Lund  

 4
 4

Grp 3:
1. Adam S. Christensen 
2. Thomas Johansen      

4 (korr 8)
4 ( korr 4)

Grp 4:
1. Adam S. Christensen
2. Hugo Schrøder

8
7½



Bent og Mikael fortsatte således parløbet om klubmesterskabet, som i år gik til Mikael på grund af 
den udelte førsteplads i efteråret og den delte førsteplads i foråret.

”På tværs”
Vi har gennem året haft ”På tværs turneringen”, hvor vi på tværs grupperne har kunnet spille partier 
med en halv times  betænkningstid. Ikke alle har spillet lige mange partier, og jeg tror ikke alle 
resultater er skrevet på tavlen, men med en slutspurt på sidste spille dag nappede Adam endnu en 
førsteplads ved at vinde gruppen med 5 points.

E-skak
Også på nettet blev der igen i år afviklet en lille turnering. Efter ønske fra flere, havde vi ændret 
formen, så vi spillede færre partier. Det betød afvikling i 3 grupper med 4 deltagere, som spillede 
dobbeltrundigt.

Gruppe 1 blev igen i år vundet af Peter Kristiansen, gruppe 2 af Hans Hansen, gruppe 3 af Kristen 
B. Christensen. 

Tillykke til alle gruppevindere !

”Skak amok” og ”Høstmarked”
Igen i år har der været ”Skakamok” på biblioteket, hvor der var skakaktiviteter hele efterårsferien 
afsluttende med en lille turnering og en simultan med Martin Strandby Hansen. 

Et fantastisk udstillingsvindue for skakken og et arrangement, vi regner med at fastholde.

Vi har endvidere været ”på gaden” i forbindelse med efterårets høstmarked, også et fint 
arrangement, hvor skakken rykkede ud af klublokalerne.

Tak til alle, der bar !

Eksterne turneringer
Igen i år har flere af klubbens spillere været ude at prøve kræfter i eksterne turneringer.
Igen i år var der DM i Svendborg med pæn deltagelse fra Faaborg, men flere andre turneringer har 
haft deltagere fra Faaborg gennem året. 

På skoleskakfronten har Adam og Hugo deltaget i både fynsmesterskab og danmarksmesterskab. 
Mesterskaber kom endnu ikke med hjem, men pæne middelscorer i begge turneringer lover godt for
fremtiden.

Ingen tvivl, en aktiv turneringsdeltagelse øger spillestyrken, lad os håbe, at endnu flere bliver 
inspireret i den kommende sæson.


